
GYMNÁZIUM, SOBĚSLAV, DR. EDVARDA BENEŠE 449/II

Výroční zpráva o činnosti školy
za školní rok 2007/2008

a) Základní údaje o škole 

Název: Gymnázium, Soběslav, Dr. Edvarda Beneše 449/II

Identifikátor zařízení: 600 008 819 IČO školy: 60 064 765 

Adresa: Dr. E. Beneše 449/II, 392 11 Soběslav

Telefony: ředitel 381 503 912, ústředna 381 503 911 Fax: 381 521 040

E-mail: info@gym-so.cz Internetová stránka: http://www.gym-so.cz

Zřizovatel: Jihočeský kraj

Právní forma: příspěvková organizace

Ředitel školy: RNDr. Vojtěch Kadlčík

Statutární zástupce ředitele školy: Mgr. Petr Lintner

Členové školské rady: Ing. Stanislav Dvořák, Marta Vodáková, Zdeněk Vránek, 
MUDr. Jan Chabr, Mgr. Radim Jindra, Mgr. Jindřiška Vrhelová

b) Přehled oborů vzdělávání

Ve školním roce 2007/2008 se ve škole vyučoval obor 79-41-K/801 Gymnázium – všeobecné 
o délce studia 8 let, 79-41-K/401 Gymnázium – všeobecné o délce studia 4 roky a obor 
79-41-K/601 Gymnázium – všeobecné o délce studia 6 let.

Studijní obor 79-41-K/801 gymnázium všeobecné ve třídách 5. B až 8. B a studijní obor 
79-41-K/601 gymnázium všeobecné ve třídě 1. B a 2. B dle generalizovaného učebního plánu 
gymnázia s osmiletým studijním cyklem schváleným MŠMT ČR dne 5. 5. 1999 pod 
č. j. 20 594/99-22, studijní obor 79-41-K/401 gymnázium všeobecné dle učebního plánu 
gymnázia se čtyřletým studijním cyklem schváleným MŠMT ČR dne 5. 5. 1999 pod 
č. j. 20 595/99-22 ve třídách 1. A až 4. A; ve znění Změny učebních dokumentů 
č. j. 413/2007-23 ze dne 6. 4. 2007.

c) Přehled pracovníků školy

Vedení školy

Příjmení a jméno praxe aprobace vzdělání, rok ukončení další vzdělání

Kadlčík Vojtěch 37 M-F MFF UK Praha 1971 PGS M-F MFF UK 1979,
PGS VP PF UK 1983

Lintner Petr 19 M-F PF Č. Budějovice 1989
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Učitelé

Příjmení a jméno praxe aprobace vzdělání, rok ukončení další vzdělání
Pracovní 
poměr-
doba

Baloun František 30 ČJ-TV FTVS UK Praha 1978 neurčitá
Balounová Jitka 25 M-DG-VT MFF UK Praha 1983 PF ZU Plzeň VT 1993 neurčitá
Bělský Vladimír 24 ČJ-D PF Č. Budějovice 1984 neurčitá
Bulantová Marie 26 RJ-HV-NJ PF Č. Budějovice 1982 PF JU ČB NJ 1995 neurčitá
Holubová Marcela 10 ČJ-NJ PF JU Č. Budějovice 1998 neurčitá
Jindra Radim 10 ČJ-OV PF ZU Plzeň 1998 neurčitá
Kloboučníková Miroslava 21 RJ-HV PF Č. Budějovice 1987 JU PF – FJ 1996 určitá
Kolářová Renata 31 ČJ-AJ FF UK Praha 1977 neurčitá
Lagnerová Jana 25 M-Bi PřF UK Praha 1983 PGS VP FF UK 2007 neurčitá
Lintner Pavel 16 M-F MFF UK Praha 1992 neurčitá
Melichar Miroslav 32 M-Ch PřF UK Praha 1976 neurčitá
Mundevová Petra 18 ČJ-D FF UK Praha 1986 neurčitá
Nývltová Barbora 2 TV FTVS UK Praha 5. ročník určitá
Seidl Milan 32 ČJ-D FF UK Praha 1974 PF JU ČB – OV 1995 neurčitá
Schönfelder Jan 37 TV-Z FTVS UK Praha 1971 PGS TV FTVS UK 1981 neurčitá
Smetanová Blanka 25 AJ-Ch VŠCHT Praha 1979 PF ZU Plzeň – AJ 1997 neurčitá
Stefanová Ivana 19 M-F MFF UK v Praze 1989 neurčitá
Štefanová Vladimíra 15 ČJ-AJ PF JU Č. Budějovice 1993 neurčitá
Štěpánová Lenka 24 M-Bi PF Č. Budějovice 1984 neurčitá
Váchová Petra 13 AJ-VV PF JU Č. Budějovice 1995 neurčitá
Vrhelová Jindřiška 32 ČJ-NJ FF UK Praha 1976 neurčitá
Vyhlídková Hana 29 RJ-TV-AJ PF Č. Budějovice 1979 PF JU ČB – AJ 1993 neurčitá
Žalud Zdeněk 6 La-D FF UK Praha 2002 neurčitá
Dušková Radka 15 ČJ-HV PF Č. Budějovice 1992 MD

Ostatní pracovníci školy

Jméno a příjmení Pracovní zařazení Vzdělání Praxe

Pakostová Hana ekonomka SEŠ Tábor 38

Svobodná Světlana sekretářka Gymnázium J. Hradec 23

Zárubová Ludmila asistentka pedagoga SPŠO 1978, vzdělávací program 
asistent pedagoga 2007
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Dvořák Jiří školník SOU 30

Podráská Edita uklízečka SOU

Ryndová Vladimíra uklízečka SOU

d) Údaje o přijímacím řízení

Ve školním roce 2007/2008 se konalo přijímací řízení do prvního ročníku čtyřletého a do 
prvního ročníku šestiletého studia, pro přijímací zkoušky byly použity testy připravené 
společností Scio. Ke studiu čtyřletého gymnázia se přihlásilo 27 uchazečů, z nichž bylo 24 
přijato bez konání přijímací zkoušky a zbývající tři byli přijati po úspěšném vykonání 
přijímací zkoušky. Ve druhém kole se na volná místa přihlásilo 19 uchazečů, přijímací 
zkoušky konalo 14 zájemců, ke studiu byli přijati tři. Přijímací zkoušku nekonali uchazeči, 
kteří neměli na vysvědčeních za 1. pololetí 8. ročníku, 2. pololetí 8. ročníku a 1. pololetí 
9. ročníku žádnou trojku a jejichž průměr byl lepší nebo roven 1,50.
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Do šestiletého gymnázia se přihlásilo 38 žáků a bylo přijato 30 žáků, všichni žáci konali 
přijímací zkoušky.

e) Údaje o výsledcích vzdělávání

Přehled prospěchu a chování

Ročník Počet žáků
Prospělo s

vyznamenáním
Prospělo Neprospělo

Opakují
ročník

Průměrný
prospěch

Zameškaných
hodin na žáka

1. 31 9 21 1  0 1,78 108,74

2. 31 3 28   2,07 142,52

3. 30 15 14 1  0 1,64 118,40

4. 31 6 25   1,90 125,81

Čtyřleté 123 33 88 2 0 1,85 123,87

5. 25 4 20 1  0 1,92 124,80

6. 28 2 26   2,13 88,11

7. 22 7 15   1,78 149,50

8. 27 4 23   1,89 150,00

Osmileté 102 17 84 1 0 1,94 126,73

1. 30 10 20   1,65 99,37

2. 30 6 24   1,77 71,17

Šestileté 60 16 44 1,71 85,27

 

Na konci roku neprospěly tři žákyně, dvě úspěšně vykonaly opravnou zkoušku na konci 
srpna, jedna opravnou zkoušku nevykonala a zanechala studia..
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Výsledky maturitních zkoušek 

Předsedy maturitních komisí byli jmenováni Mgr. Ivana Dvořáková z Gymnázia Pierra de 
Coubertina Tábor pro třídu 4. A a PaedDr. Pavel Jarčevský z Gymnázia Vítězslava Nováka 
Jindřichův Hradec pro třídu 8. B.

Písemná maturitní zkouška z českého jazyka se konala dne 2. dubna 2008, ústní maturitní 
zkoušky se konaly od 19. do 22. května 2008, ústní zkoušky konali všichni žáci maturitních 
ročníků. Ve třídě 8. B neprospěla jedna žákyně z biologie, opravnou zkoušku vykonala 
2. září 2008, v tabulce jsou uvedeny průměry po opravné zkoušce.

Třída Obor

Počet žáků

maturitní

třídy

Zkoušku

konalo P
ro

sp
ěl

o
 s

 v
yz

na
m

en
án

ím

Prospělo Neprospělo

Prospělo po

opravné

zkoušce

Průměrný

prospěch

4. A 79-41-K/401 31 31 14 17 0 31 1,92

8. B 79-41-K/801 27 27 10 16 1 27 1,98

Rozdělení zájmu o jednotlivé předměty maturitní zkoušky je uvedeno v následujícím grafu, 
předměty jsou seřazeny podle počtu maturujících žáků a je uveden průměrný prospěch. 
Obecně lze konstatovat, že studenti byli až na výjimky k maturitní zkoušce dobře připraveni a
že celkové výsledky jsou velmi dobré.
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Druhý graf znázorňuje rozložení výběru volitelných maturitních předmětů v uplynulých 
sedmi letech, údaje jsou vyjádřeny v procentech a je tak možno jednotlivé roky srovnávat.

 Pokračuje přesun ve prospěch maturantů z anglického jazyka, z angličtiny maturovaly 
4/5 studentů.

 Počet maturantů z matematiky se opět zvýšil nad 40 %, maturovalo 45 % studentů, 
tento počet je ve srovnání s ostatními gymnázii skutečně mimořádný. 

 Mírně se zvýšil počet maturantů ze základů společenských věd a fyziky. 

 Po loňském extrému se k průměru vrátil zájem studentů o maturitní zkoušku z biologie
a z chemie.

 Stejně jako v minulých letech je maturitní zkouška z latiny, zeměpisu a hudební či 
výtvarné výchovy ojedinělou záležitostí. 

 Vzestup zájmu o maturitní zkoušku z přírodovědných předmětů je samozřejmě 
provázen poklesem počtu maturantů ze základů společenských věd a dějepisu, i 
v letošním školním roce počet maturantů z přírodovědných předmětů (fyzika + chemie
+ biologie = 76 %) převyšuje počet maturantů ze společenskovědních předmětů 
(základy společenských věd + dějepis = 53 %). 

Závěr: Žáci školy jsou trvale velmi dobře motivováni ke studiu přírodovědných předmětů a 
matematiky, škola plní svůj dlouhodobý záměr vzhledem k přípravě studentů na trh práce.

Uplatnění absolventů školy

Ve školním roce 2007/2008 studovalo v maturitním ročníku 58 žáků, 57 z nich úspěšně 
odmaturovalo v květnovém termínu, jedna složila opravnou maturitní zkoušku v září. Na 
vysoké školy podalo přihlášku 57 absolventů, jeden odcházel přímo do zaměstnání. 
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Na vysoké školy bylo přijato 52 maturantů, tj. 91,2 % zájemců a 89,7 % absolventů školy, dva
absolventi budou studovat VOŠ (3,4 %), po jednom jazykovou školu a nultý ročník medicíny 
(1,7 %) a dva odcházejí do zaměstnání (3,4 %). 

V letošním roce odešla velká většina studentů na technické vysoké školy, což zcela 
koresponduje s velkým počtem maturantů z matematiky a přírodovědných předmětů. Celkem 
21 studentů (41 %) bude studovat většinou na ČVUT (5 stavební, 3 dopravní, 2 strojní a 
biologickou fakultu, po jednom architekturu, jadernou a elektrotechniku), čtyři na nově 
založené VŠTE v Českých Budějovicích a dále na VUT a ČZU. Osm zájemců o studium 
ekonomie je rovnoměrně rozděleno mezi VŠE v Praze a v Jindřichově Hradci. Společenské 
vědy na různých univerzitách si vybralo 8 absolventů, studovat budou právo, sociologii, 
diplomacii či filologii. Učitelství bude studovat 7 maturantů, nejčastěji český jazyk či cizí 
jazyky, ale také učitelství pro 1. – 5. ročník nebo tělocvik a biologii. Šest příštích zdravotníků 
si zvolilo studium všeobecného nebo zubního lékařství, farmacii a bakalářské obory. Jedna 
studentka byla přijata na Policejní akademii a jedna na biologickou fakultu JČU. 

f) Další vzdělávání pedagogických pracovníků

Další vzdělávání všech pedagogických pracovníků bylo věnováno vytváření školních 
vzdělávacích programů. V několika úzce zaměřených seminářích objasňoval a konzultoval 
školní koordinátor Mgr. Radim Jindra postupně problematiku charakteristiky vyučovacího 
předmětu, vzdělávacího obsahu vyučovacího předmětu a začlenění průřezových témat. Petra 
Mundevová a Vladimír Bělský absolvovali seminář týkající se přípravy ke státním maturitám 
z českého jazyka. Výchovná poradkyně se zúčastnila semináře výchovných poradců v Táboře,
prezentace preventivních programů pro mládež CEVAP ve SZU Praha, pracovního setkání 
metodiků prevence semináře protidrogových koordinátorů. Všechny vyučující anglického 
jazyka se zúčastnily semináře Getting the Most of the Boo zaměřeného na práci s řadou 
učebnic New Opportunities, Petra Váchová absolvovala metodický seminář Solution. 
Jindřiška Vrhelová a Marcela Holubová absolvovaly semináře Reálie německy mluvících 
zemí, Spielerische Aktivitaten a Interaktivní příručka k učebnici Studio d A1, Jindřiška 
Vrhelová dále seminářů Training zum Abitur B1 a Maturita B1 nebo B2, Marie Bulantová 
semináře Kouzelná hra se slovy. Radim Jindra absolvoval seminář o intoleranci, xenofobii a 
rasismu. Jana Lagnerová se zúčastnila regionální ekologické konference v Táboře, Lenka 
Štěpánová se zúčastnila semináře Třífázový model učení v Táboře.

g) Údaje o aktivitách školy a prezentaci školy na veřejnosti

Environmentální vzdělávání, výchova a osvěta

EVVO vychází trvale z dlouhodobého plánu EVVO na škole, z plánu EVVO na konkrétní 
školní rok a nyní též z autoevaluace enviromentálního vzdělávání, výchovy a osvěty 
provedené počátkem školního roku v rámci celkové autoevaluace práce školy. Autoevaluace 
EVVO přispěla k větší vzájemné informovanosti o práci v oblasti EVVO v jednotlivých 
vyučovacích předmětech a poskytla tím cenné podklady pro další rozvoj práce v této oblasti.

Konkrétní činnosti během školního roku zahrnovaly především pravidelně se opakující akce, 
které se už staly běžnou součástí výuky jednotlivých předmětů. Např. exkurze do Národního 
muzea v Praze, ZOO v Praze nebo Plzni, Botanické zahrady v Praze, Hrdličkova muzea 
člověka na PřF UK v Praze. V rámci přírodovědného semináře mohli zájemci o studium 
medicíny opět vidět anatomickou pitvu člověka. Byly realizovány již tradiční exkurze v rámci
výuky fyziky (JE Temelín, Planetárium, Technické muzeum). Témata ochrany přírody a 
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životního prostředí byla uplatněna ve výuce cizích jazyků (v konverzacích) a jsou součástí 
maturitních otázek. Byly využívány nástěnky jednotlivých předmětů na chodbách školy – 
zejména nástěnka biologie. Dále probíhal sběr PET láhví a sběr odpadového papíru ve škole. 
V tomto školním roce proběhlo i několik nových akcí, které mají vztah k EVVO: 2. B byla na 
výletě v Šumavském národním parku, 2.A navštívila výrobu papíru ve Větřní, 1. B a 5. B 
navštívila řízenou skládku odpadu s recyklační linkou u Písku. Exkurze byly námětem 
následných diskuzí v jednotlivých třídách.

Výchovné poradenství

a) oblast profesní orientace 
Během celého školního roku byli studenti maturitních a předmaturitních ročníků průběžně 
seznamováni s nabídkami vysokých a vyšších odborných škol. Byly jim zapůjčovány 
konkrétní propagační materiály jednotlivých VŠ a nabídky přípravných kurzů doručených 
naší škole, termíny DOD byly prezentovány na nástěnce výchovného poradenství. Řada 
studentů čtvrtých ročníků navštívila na podzim GAUDEAMUS – veletrh pomaturitního a 
celoživotního vzdělávání v Brně, stejná akce proběhla na jaře v Praze, jí se zúčastnili studenti 
třetích ročníků. Informace o jednotlivých VŠ získávali maturanti i na jejich webových 
stránkách. Všem studentům čtvrtých ročníků byly rozdány brožury Seznam vysokých škol od 
agentury Tutor, na začátku listopadu si mohli studenti zakoupit Učitelské noviny s 
kompletním seznamem VŠ a VOŠ v ČR. 

Studentům byly předávány informace z úřadu práce vztahující se k uplatnění absolventů na 
trhu práce. Dne 20. 11. 2007 se pro studenty 4. A a 8. B uskutečnila beseda s p. Josefem 
Buriánkem, pracovníkem Úřadu práce v Táboře na téma „Pracovněprávní vztahy a uplatnění 
na trhu práce“, která se setkala s jejich velkým ohlasem a zájmem.

b) oblast výchovně vzdělávací
Podle individuálního vzdělávacího programu studovala Lenka Dvořáková (4. A), která je 
upoutána na invalidní vozík a zcela odkázána na pomoc osobní asistentky. IVP byl 
konzultován a schválen ARPIDOU v Českých Budějovicích. Lenka ukončila studium na naší 
škole a úspěšně složila maturitní zkoušku.

Děvčatům 1. ročníků byly dne 1. 10. 2007 předány materiály firmy Johnson § Johnson „O 
menstruaci, antikoncepci a sexuálně přenosných chorobách“. Dívky 1. A a 5. B se dne 
19. 10. 2007 zúčastnily přednášky „S Tebou o Tobě“, v níž paní Šindelářová z firmy 
Procter&Gamble informovala o zdravém životním stylu ženy v reprodukčním věku a 
odpovídala na dotazy děvčat.

Studentkám 2., 3. a 4. ročníků byl distribuován časopis Always in action, který je věnován 
problematice reprodukčního zdraví a osobní hygieny, a ukázky výrobků osobní hygieny firmy
Always.

c) oblast protidrogové osvěty a prevence sociálně patologických jevů
Úkoly v oblasti protidrogové prevence a zneužívání návykových látek byly rozpracovány 
v tématických celcích zejména v učivu biologie a chemie. K eliminaci sociálně patologických 
jevů, rasové nesnášenlivosti, šikanování byl zaměřen tématický celek Antropogeneze 
v biologii a rovněž byla využita příslušná témata v základech společenských věd. Do 
programu LVVZ prvních ročníků byla zařazena přednáška primáře táborského plicního 
oddělení MUDr. Kamila Kleňhy o škodlivosti kouření. Dne 22. 10. 2007 byly pro studenty 
3. a 4. ročníků uspořádány besedy na téma Biblické křesťanství versus sekty, které zajistila 
organizace Semafór z Veselí nad Lužnicí.
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i) spolupráce s pedagogicko psychologickou poradnou
Nadále pokračovala velice dobrá spolupráce s PPP v Táboře, zejména v oblasti pomoci 
studentům se specifickými poruchami učení. S ARPIDOU v Českých Budějovicích se 
spolupráce odvíjela zejména v oblasti konzultací při sestavování individuálního vzdělávacího 
programu pro Lenku Dvořákovou.

Projekty

Soužití s handicapovanými spoluobčany 

Jedním ze základních výchovných cílů, které jsme si na naší škole stanovili, je vychovávat 
studenty k porozumění handicapovaným spoluobčanům. Tento projekt připravovaný 
Mgr. Jindrou a Mgr. Lagnerovou je založen jednak na dlouhodobé a úzké spolupráci se 
střediskem Diakonie ČCE Rolnička v Soběslavi, jednak na výchovném využití některých 
veřejných sbírek pořádaných občanskými sdruženími.

V rámci spolupráce s Rolničkou se v červnu studenti 5. B a 1. A zúčastnili celodenní 
„prožitkové“ exkurze v Rolničce. Studenti byli rozděleni do několika skupin, v nichž celý den
spolupracovali a komunikovali s lidmi mentálně i fyzicky poškozenými. Před samotnou 
exkurzí byli studenti v hodinách základů společenských věd důkladně seznámeni se samotnou
problematikou mentálního a fyzického poškození a s problémy takto handicapovaných dětí. 
Celá exkurze byla zaměřena tak, aby studenti gymnázia sami okusili co to je být 
handicapovaný (např. hrát poslepu společenské hry, umět se pohybovat na invalidním vozíku 
aj.). Společně prožitý den byl zakončen vzájemným basketbalovým zápasem. Studenti byli 
navíc seznámeni s projektem „Evropské dobrovolné služby“ a navštívili dům pro dospělé 
klienty (chráněnou dílnu keramickou, textilní a dřevařskou). Studenti, kteří prošli exkurzí 
v Rolničce v minulých letech, spolupracovali na tzv. Rolničkových dnech, což je veřejná 
sbírka, při níž studenti prodejem rolniček získávají finanční prostředky. V roce 2008 se 
Rolničkový den konal 24. 4., studenti naší školy vybrali od občanů 21.084,- Kč, výtěžek 
sbírky byl v letošním roce určen především na nákup nového mikrobusu, kterým jsou sváženi 
klienti Rolničky za vzdálenějších měst a obcí. Celá řada našich studentů spolupracuje 
s Rolničkou v rámci asistenční služby i nadále. Spolupráce s Rolničkou probíhá tímto 
způsobem od roku 2004 a je domluvena i na příští rok.

Srdíčkový den je veřejná sbírka pořádaná Občanským sdružením Život dětem, která výtěžek 
sbírky věnuje dětským oddělením nemocnic v ČR na nákup přístrojové a zdravotnické 
technologie, na jejich rekonstrukci a zlepšení jejich prostředí. Část vybraných prostředků bude
použita na potřeby speciálních pracovišť – JIRP Kliniky dětského a dorostového lékařství 
VFN a 1. LF UK v Praze 2 a na Pediatrickou kliniku FN a 2. LF UK Motol. Sbírka proběhla 
ve dnech 5. 10. 2007 a 11. 12 2007 studenti 2. A získali částky 18.594,- Kč a 10.435,- Kč, 
15. 3. 2008 studenti 6. B 29.033,- Kč. 

Červená stužka je sbírka spojená s celorepublikovou preventivní akcí na pomoc všem HIV 
pozitivním a AIDS nemocným, probíhá 1. prosince, což je Světový den boje proti AIDS. 
Pořádá ji Česká společnost AIDS pomoc (ČSAP), nevládní nezisková organizace. Největším a
dlouhodobým projektem ČSAP je Dům světla – sociálně zdravotní, azylové a preventivní 
centrum pro lidi HIV pozitivní a nemocné AIDS. Taktéž provozuje bezplatnou telefonní 
nonstop Linku AIDS, Internetovou AIDS poradnu, provádí besedy pro žáky všech typů škol i 
pro širokou veřejnost a v ambulanci Domu světla zajišťují anonymní testování na HIV 
infekci. Do sbírky Červená stužka se zapojili studenti 7. B, bohužel problematika HIV/AIDS 
nenašla mezi obyvateli Soběslavi a okolí odezvu a výtěžek této sbírky činil „jen“ 7.356,50 Kč.
Proto o účasti v této sbírce do budoucna neuvažujeme.
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Návštěva Soběslavska

Projekt Návštěva Soběslavska je zaměřen na poznávání historických, zeměpisných, 
přírodních, kulturních a jiných zajímavostí regionu našeho gymnázia. Práce našich studentů 
v širokém kontextu navazuje na aktivity města Soběslavi (rekonstrukce hradu, obnovení 
hradiště na Svákově, vydání publikace o městě a jeho dějinách s bohatou obrazovou 
dokumentací atd.), v nemalé míře jsou pak práce našich studentů zaměřeny na okolí Soběslavi
s cílem postupné přípravy poznávacích cyklotras. Projektu se zúčastnila třída 2. B pod 
vedením Mgr. Radima Jindry a Mgr. Petra Lintnera.

Cílem projektu je podchytit a zdokumentovat nejrůznější zajímavosti Soběslavska – 
paleontologické nálezy, archeologické nálezy, dějiny města včetně významných historických 
osobností, původ místních jmen, významné stavby, dopravu, pohřebiště, sochy a památníky, 
školství, živelné katastrofy v Soběslavi, pověsti, historii sportu atd. V prvním kole projektu se
nám již zdařilo zpracovat některé velmi zajímavé skutečnosti, např. smírčí kříže Soběslavska, 
historii gymnázia a zimního stadionu, historii soběslavského pivovaru, divadla atd.

Realizace projektu se setkala u studentů nejenom s pochopením, ale v některých případech 
přímo s nadšením, předpokládáme tedy, že v projektu budeme pokračovat a stane se 
dlouhodobě jedním z nosných pilířů výuky občanské výchovy na nižším stupni gymnázia a že
celý projekt zařadíme do ŠVP. Projekt dlouhodobě plní i mezipředmětové vztahy, například 
s dějepisem, českým jazykem a literaturou, výpočetní technikou a zeměpisem. 

Studenti čtou a píší noviny

Studenti třetích ročníků se zúčastnili projektu „Studenti čtou a píší noviny“. Cílem projektu 
bylo naučit studenty pracovat s denním tiskem, prakticky je seznámit s útvary publicistického 
stylu, zdokonalit jejich analytické myšlení, umět využít daných informací a poskytnout jim 
veřejný prostor pro publikaci jejich názorů na daná témata. Projekt probíhal ve dvou fázích – 
podzimní části, která korespondovala s výukou publicistického stylu, se zúčastnili všichni 
studenti třetích ročníků. Jarní část již zpracovávali pouze zájemci o danou problematiku. 
Určitě bylo zajímavé dozvědět se, co si vlastně studenti myslí o tématech, které dnes hýbou 
celou společností a mnohdy bylo překvapivé sledovat, jaké názory tato mladá generace 
zastává.

Hudba a mládež

V rámci tohoto projektu se účastní jednotlivé třídy gymnázia generálních zkoušek České 
filharmonie a Symfonického orchestru Českého rozhlasu. Při nich mají možnost seznámit se 
s významnými díly světové i domácí hudební literatury v podání proslulých dirigentů a 
sólistů. Generální zkoušky poskytují studentům jedinečnou příležitost spojit zážitek z hudby 
se zajímavým pohledem 
do „interpretační kuchyně“ hudebních těles, sólistů a především dirigentů. 

V letošním roce absolvovali studenti jednu generální zkoušku České filharmonie dne 
18. 10. 2007 s působivou recitací Soni Červené, která se po delším angažmá v zahraničí opět 
objevila v Praze, a ve dnech 14. 1., 11. 2. a 5. 5. 2008 pak tři generální zkoušky SOČR. 
Po delší době byla obnovena spolupráce s vedením Státní opery v Praze. Studenti tak mohli 
shlédnout dvě zcela mimořádná a originální představení dne 17. 12. 2007 - balet Time of Pain
a 10. 6. 2008 - G. Verdi: La Traviata. Nedílnou součástí výprav za hudbou jsou návštěvy 
pražských výstavních síní a muzeí v prostorách Národní galerie, Muzea Kampa, Galerie 
Rudolfinum či Obecního domu, kde mají studenti možnost seznámit se s výjimečnými díly 
našich i světových umělců. Branou k lepšímu pochopení moderního umění jsou studentům 
prohlídky výstav se zasvěceným komentářem z úst fundovaných lektorů výstavních síní. 
Studenty 1. B velmi zaujala jubilejní výstava Josefa Lady, studenty 2. B pak výstava 
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romského umění, na níž se představili malíři a sochaři působící v několika zemích Evropy. 
Největší úspěch měly obrazy skvělého umělce českého původu Rudolfa Dzurka, který 
studenty okouzlil svými skleněnými variacemi. Návštěva této výstavy přispěla k jinému 
pohledu studentů na život Romů v nejrůznějších částech Evropy.

Ve školním roce 2007/08 se naše škola již podruhé zúčastnila revolučního projektu České 
filharmonie – Čtyři kroky do n(N)ového světa. 

Šlo o cyklus 4 koncertů:
26. 11. 2007 – B. Smetana: Vltava, Šárka z cyklu Má vlast
25. 2. 2008 – S. Prokofjev: Romeo a Julie, svita z baletu
21. 4. 2008 – L. Janáček: Taras Bulba
23. 6. 2008 – M. P. Musorgskij / M. Ravel: Obrázky z výstavy

Na pódiu Rudolfina vystupoval Český studentský orchestr, pro tento účel rozšířený do 
symfonického obsazení, pod vedením známého dirigenta Marka Ivanoviče. Nešlo o koncerty 
klasické, čistě „poslechové“. Česká filharmonie a především muzikolog Petr Kadlec, který 
koncerty moderoval, se snažil hudbu studentům maximálně otevřít a zpřístupnit zajímavými 
souvislostmi i ukázkami. Z každého koncertu si pak ještě studenti odnesli brožuru 
s nahrávkou daného díla na kompaktním disku včetně obsáhlého popisu autorova života a 
rozboru dané skladby. 

Prezentace školy na veřejnosti, spolupráce s dalšími organizacemi

Ve dnech 20. - 21. 10. 2007 se naše škola zúčastnila každoroční Prezentace SŠ, učilišť a SPV 
v táborském hotelu Palcát. Burza středních škol v Kulturním domě Soběslav se uskutečnila 
28. 11. 2007.

Den otevřených dveří na naší škole proběhl 16. ledna 2008, kde se zájemci o studium a jejich 
rodiče mohli seznámit s prostředím školy, vybavením učeben, ukázkami přijímacích testů, 
písemných prací studentů prvních ročníků, učebnicemi a pomůckami a dostali kompletní 
informace o studiu na naší škole. 

Tradičně na velmi dobré úrovni je spolupráce volených orgánů města i městského úřadu a 
školy. Pan starosta Ing. Jindřich Bláha předal žákům maturitní vysvědčení, zástupce starosty 
pan Zdeněk Vránek a člen zastupitelstva MUDr. Jan Chabr byli členy školské rady. Velmi 
účinná je spolupráce s městskou policií při udržování pořádku v prostorách kolem školy ve 
večerních hodinách i při přijímacích zkouškách. 

V místním tisku a v měsíčníku Hláska jsou zveřejňovány zprávy o činnosti naší školy, o 
dosažených výsledcích v olympiádách i sportovních soutěžích, o maturitách a úspěšnosti 
v přijímacích řízeních na VŠ a VOŠ, o výměnném pobytu našich studentů v Dánsku, o 
činnosti Hudební mládeže a o dalších aktivitách školy.

V rámci spolupráce s Vodní záchrannou službou Soběslav připravili její členové Lucie 
Nováková a Marek Stoklasa dne 18. 12. pro studenty 2. B, 7. B a 3. A  přednášku na téma 
Nácvik první pomoci v situacích ohrožujících život. Přednáška byla doplněna praktickými 
ukázkami na resuscitační loutce a studenti si mohli získané poznatky ihned prakticky 
vyzkoušet. Tato akce se setkala s velkým ohlasem z řad zúčastněných studentů a proto ji 
budeme každoročně opakovat.

Sportovní aktivity

Studenti školy se zúčastnili soutěží pořádaných AŠSK a dosáhli těchto umístění. V okresním 
kole odbíjené se dívky starší umístily na 6. místě a chlapci starší na 5. místě. V kopané 
obsadili chlapci starší 4. místo, chlapci mladší 6. místo a dívky starší 4. místo. V okresním 
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kole v košíkové se chlapci starší umístili na 4. místě a dívky starší na 6. místě. V poháru 
rozhlasu starší žáci obsadili 8. místo a starší žákyně 9. místo. V lehké atletice v soutěži O 
pohár starosty města Soběslav obsadili naši studenti 4. místo.

Při škole byl ve školním roce 2006/2007 založen Sportovní klub AŠSK, který má v současné 
době dvě florbalová družstva chlapců a dívek.

Uskutečnily se dva kurzy LVVZ pro třídy 1. A a 5. B. Kurzy proběhly v Peci pod Sněžkou na 
chatě Rozkoš a Lucký. Tradičně byly zaměřené na sjezdový a běžecký lyžařský výcvik, 
současně proběhl i výcvik snowboardový. Výcvik byl zajištěn školenými instruktory z řad 
pedagogických pracovníků a odborným lékařským dozorem. Součástí kurzu byly přednášky 
Horské služby, první pomoci, nebezpečí na horách, historie lyžování, výstroj a výzbroj, 
chování v krizových situacích. Kurzy mají velmi dobrou úroveň, o čemž svědčí stálý zájem 
žáků o jejich pořádání.

Sportovní kurz 3. ročníků tradičně proběhl formou cykloturistiky. Byl pořádaný v obci 
Mladějov v Českém ráji a plnil dvě funkce – sportovní a poznávací. Studenti se kromě 
zvyšování fyzické zdatnosti seznámili s kulturní a literární historií tamější oblasti – Sobotecký
kraj, hrad Kost, Prachovské skály, Trosky, Hrubá skála, Valdštejn. Součástí kurzu byly i 
doplňkové sporty – odbíjená, kopaná, tenis. 

Zahraniční aktivity

V rámci výměnných pobytů strávila skupina dánských žáků třetí týden v září 2007 v 
Soběslavi. Během týdne stráveného v České republice se seznámili s naší školou, navštívili 
Kutnou Horu, Český Krumlov a další místa naší země. V týdnu od 31. 5. do 7. 6. navštívilo 
35 českých studentů z 1. A a 2. B v doprovodu 3 učitelů dánský Struer, kde pro ně byl 
připraven týdenní kulturně poznávací program. Největší úspěch u studentů měla návštěva 
Legolandu a nově vybudovaného Muzea Vikingů.

h) Údaje o výsledcích inspekční činnosti

Ve dnech 9. a 10. května 2007 proběhla na škole státní kontrola a inspekce pracovníků 
Jihočeského inspektorátu České školní inspekce. Podle kontrolních zjištění z protokolu č.j. 
ČŠI 367/07-07 zde dne 14. května 2007 odpovídaly kontrolované údaje zapsané v rejstříku 
škol předloženým dokumentům a aktuálnímu stavu, škola nepřekročila stanovený počet žáků, 
dodržela ustanovení § 144 odst. 2 školského zákona. Inspekční zjištění se vztahovalo na 
hodnocení rozvoje výuky cizích jazyků a na hodnocení rozvoje čtenářské gramotnosti a 
čtenářských dovedností žáků. Podle závěrů inspekční zprávy č.j. ČŠI 366/07-07 ze dne 
14. května 2007 je výuka cizích jazyků na příkladné úrovni, podpora rozvoje čtenářské 
gramotnosti a čtenářských dovedností žáků je na příkladné úrovni.

i) Poskytování informací podle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném
přístupu k informacím

Ve školním roce 2007/2008 nebyla podána žádná písemná žádost o poskytnutí informace.

Vypracoval: Vojtěch Kadlčík

Výroční zpráva byla projednána a schválena školskou radou dne 1. 10. 2008
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Výroční zpráva o hospodaření školy za rok 2007 

1. Úvod

IČO: 60064765

Gymnázium, Soběslav, Dr. Edvarda Beneše 449/II

příspěvková organizace

Organizace neprovozuje hospodářskou činnost, vede podvojné účetnictví v hlavní činnosti.

Příjmy

Příjmy celkem 12 880,-   tis. Kč

Státní dotace 12 798,-   tis. Kč

Ostatní příjmy 82,-   tis. Kč

Výdaje

Výdaje celkem 12 803,-   tis. Kč

Náklady na platy  7 435,-   tis. Kč 

OON  4,-   tis. Kč

Odvody 2 605,-   tis. Kč

Výdaje na učebnice 16,-   tis. Kč

Výdaje na další vzdělávání 14,-   tis. Kč

SIPVZ – vzděl. ped. pracov. 0,-   tis. Kč

Ostatní provozní náklady 2 729,-   tis. Kč

2. Výsledky kontrol hospodaření

Úřad práce v Táboře provedl dne 29. 1. 2007 kontrolu dodržování platných ustanovení zákona
o zaměstnanosti a souvisejících předpisů zaměstnavatele. Podle protokolu č.j. TAA-2/2007-ku
zaměstnavateli nevznikla povinnost odvodu do státního rozpočtu podle § 81 odst. 2 písm. c) 
zákona o zaměstnanosti č. 435/2004 Sb.

Okresní správa sociálního zabezpečení v Táboře provedla dne 26. 2. 2007 kontrolu 
pojistného, provádění nemocenského pojištění a plnění úkolů v důchodovém pojištění. Na 
základě protokolu č. 27/07 nebylo uloženo opatření k nápravě, nebyly zjištěny žádné 
přeplatky a nedoplatky.

Krajský úřad Jihočeského kraje provedl ve dnech 4. a 9. dubna 2008 kontrolu využití 
přidělených finančních prostředků ze státního rozpočtu na přímé náklady na vzdělávání a 
čerpání prostředků na platy a ostatní osobní náklady za období roku 2007. Na základě 
protokolu č.j. KUJCK 7757/2008 OŠMT o výsledku provedené kontroly byly zjištěny 
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následující nedostatky: u dvou zaměstnanců bylo chybně stanoveno datum platového postupu.
Zjištěné nedostatky byly odstraněny stanovením správných platových postupů u obou 
zaměstnanců. O odstranění nedostatků byla předložena zpráva dne 30. 4. 2008.

Systém finanční kontroly byl v organizaci v roce 2007 průběžně sledován a prověřován, 
věcná a formální správnost byla pravidelně měsíčně kontrolována. Při hodnocení závěru 
prvního a druhého pololetí byl systém hodnocen jako funkční dle zprávy o výsledcích 
finančních kontrol ve zkráceném rozsahu za rok 2007 ze dne 25. 1. 2008.

3. Vlastní rozbor hospodaření

Na hlavní činnost byl poskytnut příspěvek ze státního rozpočtu na přímé náklady ve výši 
10.498.169,- Kč. Z tohoto příspěvku byly uhrazeny veškeré mzdové náklady, další účelové 
prostředky na nové maturity, odvody a ostatní přímé náklady. Tyto finanční prostředky byly 
za účetní období roku 2007 plně vyčerpány. Na provoz byl zřizovatelem poskytnut příspěvek 
ve výši 2.300.000,- Kč. Tyto prostředky nebyly plně vyčerpány, za účetní období roku 2007 je
vykázán hospodářský výsledek ve výši 77.294,57 Kč. V rozpočtu provozních výdajů 
gymnázia byly vyčleněny finanční prostředky jako rezerva na úhradu nákladů za vypracování 
energetického auditu. Dne 5. 12. 2007 byly na vypracování energetického auditu poskytnuty 
z rozpočtu Jihočeského kraje investiční finanční prostředky ve výši 90.000,- Kč a z tohoto 
důvodu již nebylo možné do konce účetního období roku 2007 zbývající provozní prostředky 
účelně vyčerpat.  

Návrh na příděly do finančních fondů :

Fond odměn:     27.294,57 Kč

Fond rezervní:   50.000, -- Kč 

3.1. Závazné ukazatele pro rok 2007

Prostředky na platy - poskytnuty ve výši 7.435.000,- Kč. Prostředky byly plně vyčerpány. 

OON - poskytnuty ve výši 4.000,- Kč. Prostředky byly plně vyčerpány.

Účelové prostředky na další vzdělávání – nové maturity ve výši 10.169,- Kč byly plně 
vyčerpány. 

Účelové prostředky na státní informační politiku ve výši 20.000,- byly plně vyčerpány.

Z provozních neinvestičních prostředků byly účelově poskytnuty prostředky na odpisy ve výši
221.000,- Kč. Tyto prostředky byly vyčerpány.

3.2. Vypořádání finančního vztahu ke státnímu rozpočtu za rok 2007

Vypořádání finančního vztahu ke státnímu rozpočtu za rok 2007 bylo provedeno dle pokynu 
zřizovatele. Veškeré poskytnuté finanční prostředky ze státního rozpočtu byly plně 
vyčerpány. 
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4. Peněžní fondy a jejich krytí 

Fond odměn   

- počáteční stav 44 812,18 Kč
- tvorba 0,-    Kč
- čerpání 0,-    Kč
- zůstatek 44 812,18 Kč (fin. krytí 44 812,18)

Rezervní fond

- počáteční stav 180 913,29 Kč
- tvorba 19 332,00 Kč
- čerpání 14 132,00 Kč
- zůstatek 186 113,29 Kč (fin. krytí 186 113,29 Kč)
Čerpání ve výši 14.132,- Kč bylo proúčtováno v nákladech organizace v položce učební 
pomůcky a v téže výši bylo převedeno do výnosů organizace.

Investiční fond

- počáteční stav 445 111,36 Kč
- tvorba 813 080,60 Kč (odpisy 223 080,60 Kč,
 dotace z FRŠ 500 000,-Kč
 dotace JčK 90 000,- Kč)
- čerpání 654 162,30 Kč (rekonstrukce soc. zař. 534 671,- Kč
 oprava nehm. majetku 29 491,30 Kč
 energet. audit 90 000,-Kč)
- zůstatek 604 029,66 Kč (fin. krytí 604 029,66 Kč)
Částka 29.491,30 Kč byla čerpána v nákladech organizace jako oprava nehmotného majetku a
v téže výši byla převedena do výnosů organizace. 

FKSP

- počáteční stav 162 492,10 Kč
- tvorba 148 707,00 Kč
- čerpání 122 847,30 Kč
- zůstatek 188 351,80  Kč  (fin.  krytí  175 841,80  Kč,
 rozdíl 12 510,00 Kč)
Rozdíl v částce 12.510,00 Kč bude převeden v lednu následujícího roku. 

FKSP byl tvořen základním přídělem ve výši 2 % prostředků na platy. Prostředky byly 
použity na příplatky na stravné, rekreační činnost a výplatu odměn při životních a pracovních 
výročích dle platné kolektivní smlouvy.

5. Doplňková činnost

Škola neprovozuje doplňkovou činnost.

14



6. Péče o spravovaný majetek

Spravovaný majetek organizace je běžně udržován a opravován. V roce 2007 byla provedena 
rekonstrukce sociálního zařízení, na kterou byla poskytnuta z fondu rozvoje školství dotace ve
výši 500.000,- Kč, bylo provedeno vypracování energetického auditu v hodnotě 90.000,- Kč. 
Na tuto akci jsme obdrželi investiční finanční prostředky z rozpočtu Jihočeského kraje.

V rámci údržby byly vymalovány učebny a chodby a proveden nátěr oken. Po havárii septiku 
byla provedena oprava kanalizace a septik byl zrušen.

Stav hmotného majetku byl prokázán provedením inventarizace k 31. 12. 2007. Fyzická 
inventura byla provedena porovnáním skutečných stavů s účetní evidencí, dokladová 
inventura byla provedena u závazků a pohledávek. Při inventarizaci majetku nebyly nalezeny 
žádné rozdíly. Tyto skutečnosti jsou uvedeny v inventarizačním zápisu k 31. 12. 2007.

Přehled hlavních složek majetku vedeného v účetnictví:

- stavby (účet 021) 10 178 156,40 Kč
- samostatné věci movité (účet 022) 2 151 678,00 Kč
- pozemky (účet 031) 318 700,00 Kč
- drobný dlouhodobý hmotný majetek (účet 028) 2 597 111,66 Kč
- drobný dlouhodobý nehmotný majetek (účet 018) 132 009,60 Kč
- peníze na účtu BÚ (účet 241) 2 110 981,20 Kč
- peníze na účtu FKSP (účet 243) 175 841,80 Kč
- peníze v pokladně (účet 261) 6 141,00 Kč
- ceniny (účet 263) 1 710,50 Kč

O zásobách organizace neúčtuje. 

7. Stav pohledávek a závazků

Pohledávky organizace nemá. Objem závazků k 31. 12. 2007 ve výši 1.205.154,- Kč byl 
uhrazen během měsíce ledna následujícího roku. Škola nemá problémy s úhradou závazků. 
Nemá žádné závazky ani pohledávky v soudním řízení. 

Závěr

Organizace vykázala za rok 2007 kladný hospodářský výsledek, s přidělenými finančními 
prostředky nakládala účelně a hospodárně. 

Výroční zpráva byla projednána a schválena školskou radou dne 1. 10. 2008

Vypracoval: Pakostová

                                          Podpis ředitele a razítko školy
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